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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 1. november 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 106 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina 
Adsbøl (DF).

Spørgsmål nr. 106:
”Hvordan vil ministeren forhindre et kraftigt øget antal allergikere som følge af, 
at allergiplanten, bynke-ambrosie, er på vej til Danmark gennem fuglefoder, og 
ifølge Astma- og Allergi Danmark vil øge antallet af allergikere med 100.000, 
hvis den får fat som i Østeuropa. ”

Svar:
Jeg har forelagt spørgsmålet for Sundhedsstyrelsen, der henviser til fødeva-
reministerens besvarelse af spørgsmål 107 (FLF alm. del) af samme dato og 
om samme emne. 

Sundhedsstyrelsen henviser til, at fødevareministeren oplyser, ”at der 1. janu-
ar 2012 blev indført en grænseværdi for indhold af frø fra bynkeambrosie i fug-
lefoder i Danmark. Grænseværdien er sat efter princippet ”så lavt som muligt”. 

Det fremgår også, at Fødevarestyrelsen løbende fører kontrol med overholdel-
sen af grænseværdierne, og i den forbindelse er i gang med at opspore de 
virksomheder, der importerer vildtfuglefrøene, så de fremover kan indgå i kon-
trollen. Det indskærpes også overfor virksomhederne, at problemet med byn-
keambrosie er alvorligt.

På den baggrund finder Sundhedsstyrelsen, at der er taget hånd om proble-
met i den udstrækning, det er muligt.”

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens besvarelse.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /     Lise Wied Kirkegaard
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